YOUR INSTITUTE OR COMPANY IS INVITED TO JOIN THESE LEADERS

Sustaining Members of Arab Society for Plant Protection

- International Center for Agricultural Research in the Dry Areas (ICARDA), Aleppo, Syria.
- Food and Agriculture Organization (FAO).
- Oriental Company, Amman, Jordan.
- Veterinary and Agricultural Product Co. Amman. Jordan.
- Taha and Qashou Company, Amman, Jordan.
- Valley of Jordan Company, Amman, Jordan.
- Cyanamid Overseas Corporation Athens, Greece.
- George Kassis Agricultural Establishment, Aleppo, Syria.
- Debbane Freres, Lebanon.
- Unifert, Lebanon.
- La Societe Lebanese d'Agriculture et de Chimie, Lebanon.
- Sleiman Agricultural Company, Lattakia, Syria.
- Oriental Agricultural Establishment, Lebanon.
- Mobeed Arab Pesticide Industries Co., Jeddah, Saudi Arabia.
- Agriculture Material Co./ Mekdady, P.O. Box 431, 11118 Amman, Jordan.
- Abdel Raouf Masri and Partners Co., P.O. Box 922004, Amman 11192, Jordan.

This section is designed to help ASPP members understand more about the society sustaining members. Each issue features different sustaining members and a completed list is presented above.

- The International Center for Agriculture Research in the Dry Areas (ICARDA), established in 1977, and is based at Aleppo, Syria. It is one of 16 centers supported by the Consultative Group on International Agricultural Research (CGIAR), which is an international group of representatives of donor agencies, eminent agricultural scientists, and institutional administrators from developed and developing countries who guide and support its work. ICARDA's mission is to meet the challenge posed by a harsh, stressful and variable environment in which the productivity of winter rain-fed agricultural systems must be increased to higher sustainable levels, in which soil degradation must be arrested and possibly reversed, and in which the quality of the environment needs to be assured. ICARDA meets this challenge through research, training and dissemination of information in a mature partnership with the national agricultural research and development systems. The Center has a world responsibility for the improvement of barley, lentil and faba bean, and a regional responsibility in West Asia and North Africa for the improvement of wheat, chickpea, forage and pasture -with emphasis on rangeland improvement and small ruminant management and nutrition- and of the farming systems associated with these crops.
- Veterinary and Agricultural Products Manufacturing Co. Ltd. (VAPCO) was established in Jordan in 1975. The company conducts research to develop and produce agricultural, veterinary and public health chemicals with high standards. The company has two production plants one for veterinary pharmaceuticals and the other for pesticides which produces insecticides (agricultural, public health and veterinary), fungicides, herbicides, rodenticides and chemicals for seed treatment. In addition the company has a separate unit for the production of agricultural fertilizers. Marketing of the company products is conducted by highly qualified veterenarians and agriculture engineers and distribution covers Jordan and the neighboring countries.
- Eastern Co Yousef Marto, established in 1950 in Jordan by Yousef Marto. The company provides Jordanian farmers with a variety of agricultural materials such as pesticides, fertilizers and high quality seeds. The company is an agent for well known international companies, and has two research stations, one in the Jordan Valley and the other in the Mafrek area, where trials on new pesticides or new varieties are performed. The company also produces healthy seedlings for a variety of vegetables and ornamental plants. The activities of the company are run by specialized and well trained agricultural engineers. More recently (1993) the company established a subsidiary company for the production of plastic sheets (Deir Ala Plastic company) for different agricultural uses.

مؤسستك أو شركتك مدعوة لتكون أحد الرواد الداعمين للجمعية

الجهات التي تدعم الجمعية العربية لوقاية النبات

- المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (ايكاردا)، حلب، سوريا.
 - منظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة (الفاو).
 - الشركة الشرقية، يوسف مارتو، عمان، الأردن.
 - شركة مصانع الأدوية البيطرية والزراعية (فابكو)، عمان، الأردن.
 - شركة طه وقشوع، عمان، الأردن.
 - شركة وادي الأردن، عمان، الأردن.
 - شركة سياناميد عبر البحار، أثينا، اليونان.
 - مؤسسة جورج قسيس الزراعية، حلب، سورية.
 - شركة دبانة اخوان، لبنان.
 - يونيفرت، لبنان.
 - المؤسسة اللبنانية للزراعة والكيمياء، لبنان.
 - مؤسسة سليمان الزراعية، اللاذقية، سوريا.
 - المؤسسة الشرقية الزراعية، لبنان.
- مبيد، الشركة العربية لتصنيع المبيدات، جدة، المملكة العربية السعودية.
 - شركة المواد الزراعية مقدادي، ص.ب.431 عمان 11118، الأردن.
- شركة عبد الرؤوف المصري وشركاه، ص.ب. 922004، عمان 11192، الأردن.

صمم هذا الجزء من المجلة ليساعد أعضاء الجمعية العربية لوقاية النباتات في معرفة المزيد عن الجهات الداعمة للجمعية. وسنضع في كل عدد نبذة مختصرة عن بعض الجهات الداعمة، ويجد القارئ في الجزء العلوي من هذه الصفحة قائمة كاملة بأسماء الجهات الداعمة.

- المركز الدولي للبحوث الزراعية في المناطق الجافة (ايكاردا) أسس عام 1977 ومقرّه الرئيسي في موقع تل حديا الذي يبعد حوالي 30 كم من مدينة حلب، سورية. والمركز واحد من ست عشر مركزا" دوليا" للبحوث الزراعية، تدعمه المجموعة الاستشارية للبحوث الزراعية CGIAR وهي مجموعة دولية ممثلة للهينات المانحة، ولعلماء زراعيين بارزين، ولإداريين من دول متطورة ونامية يتعاونون لتوجيه أعمال المراكز ودعمها. وتتمثل المهمة الرئيسة للمركز في مواجهة التحدي الذي تغرضه الظروف البينية الصعبة والإجهادات القاسية في منطقة غربي آسيا وشمالي إفريقيا على التاجية النظم الزراعية المطرية، بغية زيادتها إلى مستويات عالية مستديمة، ووقف تدهور التربة أو حتى عكسه، وضمان نوعية البيئة. ويتصدى المركز لهذه المهمة من خلال إجراء البحوث، والتدريب، ونشر المعلومات بتعاون وثيق مع نظم البحوث الزراعية واستموية الوطنية. ويضطلع المركز بمسئولية عالمية لتحسين الشعير، والعدس، والفول ومسئولية إقليمية (في منطقة غربي آسيا وشمالي إفريقيا) لتحسين القمح، والحمص ونباتات الأعلاف والمراعي حمع التركيز على تحسين المناطق الرعوية وإدارة وتغذية المجترات الصغيرة والنظم الزراعية المرتبطة مع هذه المحاصيل.
- شركة مصانع الأدوية البيطرية والزراعية محدودة المسؤولية (VAPCO). أسست الشركة في الأردن عام 1975، وهي تنفذ بحوثا" لتطوير السواد الزراعية، والبيطرية، ومواد الصحة العامة ذات النوعية العالية. وللشركة مصنعان للإنتاج، الأول للمواد البيطرية والثاني لمبيدات الأفات: مبيدات الحشرات (الزراعية، الصحة العامة، والبيطرية) ومبيدات الفطور، والأعشاب، والقوارض، ومواد كيميائية لمعاملة البذور. كما تمتلك الشركة وحدة خاصة لإنتاج الأسمدة. ويقوم بتسويق منتجات الشركة أطباء بيطريون ومهندسون زراعيون ذوي خبرة عالية. وتوزع الشركة منتجاتها داخل الأردن وفي الدول العربية المجاورة.
- الشركة الشرقية يوسف مارتو. أسس الشركة في الأردن السيد يوسف مارتو عام 1950. وتزود الشركة الزراع الأردينين بمدى من المواد الرزاعية كمبيدات الأفات والأسمدة والبذور ذات النوعية العالمية. وتمثل الشركة عددا" من الشركات العالمية المعروفة. وللشركة محطتان للبحوث، الأولى في الغور والثانية في منطقة المغرق، تختبر فيهما المواد الكيميانية الجديدة أو الأصناف النباتية الحديثة. كما تنتج الشركة أشتالا سليمة لعديد من نباتات الخضار ونباتات الزينة. ويقوم بتنفيذ الأنشطة المختلفة المشركة لحصائيون أكفاء ومهندسون زراعيون مدربون. وأنشات الشركة حديثا" (1993) شركة فرعية لإنتاج الرقائق البلاستيكية للاستعمالات الزراعية المختلفة (شركة بلساتيك دير).